
 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  27 de setembre de 2016 19:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2016/10 
 
PRESIDENT    l·lm.        IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

ASSISTENTS                   GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                    MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                    PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                    CANALIS ALSINA ALEIX 
                                    MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                    CREUS OLIVERAS JOAN 
                                    MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                    PEREZ MOREJON DANIEL 
                                    LEIVA REYES JOSE 
                                    PAPPALARDO AGUEDA ANGELA 
                                    HOMET VENTAYOL RAFA                                      
                                    CALAF VIVES JOSEP M 
                                    REBOLLO FLIX FERRAN 
                                    RASPALL ALUJA NURIA 
                                    TENA BLANCH BET 
                                    UYA PUIGMARTI JORDI 
                                    ALAMANY GUTIÉRREZ ELISENDA 
                                    GRACIA GORDILLO CONXI 
                                    GARCIA FANDINO BEA 
                                    URRUTIA MASANA LIDIA 
SECRETARI                     COLELL VOLTAS JOSEP  
INTERVENTORA               OLIVERA SÁNCHEZ ELENA 
 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del Decret legislatiu  
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local 
de Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passes a tractar els diferents 
punts de l’ordre del dia. 

 
ORDRE DEL DIA 
 1.- Actes pendents d'aprovar 
   - PLE2016/8 Ordinària 19/07/2016 
   - PLE2016/9 Extraordinària 13/09/2016 
 2.- Resolucions a donar compte 
 3.- Donar compte de l’informe de compliment de l’art. 104.bis de la LRBRL segon  
       trimestre de 2016. 
 4.-  Donar compte de l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis de la  
       llei de lluita contra la morositat, corresponent al segon trimestre de 2016. 
 5.- Aprovar la modificació 1/2016 de la plantilla del personal al servei de  
       l’Ajuntament. 



 6.- Aprovar la modificació 2/2016 de la relació de llocs de treball del personal al  
       servei  de l’Ajuntament. 
 7.-  Aprovar el compte general de l’exercici 2015. 
 8.-  Festes Locals de Castellar del Vallès any 2017. 
 9.- Moció del grup municipal CDC per la creació d’un fons social per a beques  
      esportives i la prevenció de l’exclusió social en menors. 
10.- Moció del grup municipal Som de Castellar -PSC de suport a la candidatura       
        internacional de l’arquitectura de “pedra en sec” com a patrimoni cultural  
       immaterial de la humanitat. 
11.- Moció del grup municipal Decidim Castellar en defensa de la titularitat catalana  
       de  les vies que es construeixin al Vallès. 
12.- Moció del grup municipal Som de Castellar –PSC, en suport dels acords de pau  
       a  Colòmbia. 
13.- Moció del grup municipal Som de Castellar-PSC, de suport al Correllengua 
       2016 
14.- Assumptes sobrevinguts 
15.- Precs i Preguntes 
 
El Sr. Alcalde, pren la paraula per dir que donant compliment al que va aprovar 
aquest  plenari el 31 de maig en el que es modificava el reglament orgànic 
municipal amb la incorporació d’un nou article dedicat a la simbologia municipal. 
Després que durant el període d’exposició pública no s’hagi presentat cap 
al·legació, aquest nou redactat és plenament vigent. 
A partir d’ara, doncs, la única simbologia institucional present de forma estable en 
aquest saló de plens serà l’escut heràldic municipal com a manifestació de la 
idiosincràsia de la nostra Vila. 
Hem volgut que el lloc que fins ara ocupava el cap de l’estat Felip VI sigui ocupat 
per una placa commemorativa de tots els regidors que van formar part d’aquesta 
corporació durant la segona república. D’aquesta manera volen retre homenatge a 
tots aquells que castellarens, Joaquin Arderius. Joan Batlle, Isidre Bruguera, Valentí 
Buixade, Joaquim Buixade, Delfi Querol, Enric Comelles, Joan Daví, Ramir Daví, 
Simó Garrós, Joan Genescà, Jaume Juliana, Zacaries Leos, Francesc Mateu, Jeroni 
Miraso, Jaume Pascuet, Esteve Ribatallada, Angel Roca, Daniel Rocavert, Ricard 
Sampere, Emili Torras, Antoni Tort, Joan Vilatersana, Josep Abeyo, Miguel Bastons, 
Enric Comelles, Rafael Gamisans, Bartomeu Gelis, Dídac Hernández, Joan Homet, 
Joan Maya, Lluis Montagut, Vicenç Roca, Joan Sabaté, Josep Vila i Joan Vilanova, 
tots ells des de posicions ideològiques i sensibilitats diferents van contribuir amb la 
seva tasca com a regidors al  govern del nostre municipi ens uns moments 
especialment convulsos, van ser ells els que es van fer càrrec del nostre 
Ajuntament durant el cop d’estat que va desembocar en una guerra civil i posterior 
dictadura. 
Tinguem-los doncs, sempre present en el records, en aquesta sala pel seu 
compromís i lleialtat a la democràcia i també al seu poble. 
  
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.- Els regidors es donen per assabentats dels continguts de les actes de les 
sessions de data  19/07/2016 (ordinària) i  13/09/2016 (extraordinària) 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT  
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 622 de 22 de juliol al 923 de 
23 de setembre de 2016. 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 19 i 26 de juliol i 6, 13 i 20 de setembre  de 2016. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
PROPOSTES 



 
3.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE COMPLIMENT DE L’ART. 104.BIS DE 
LA LRBRL SEGON TRIMESTRE DE 2016. 
ATÈS que de conformitat amb l’apartat 6 de l’article 104.bis de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, l’alcalde ha d’informar al 
ple, amb caràcter trimestral, del compliment del que es preveu en aquest article 
en relació al personal eventual al servei de l’ajuntament. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics, per absència del cap d’unitat 
de Recursos Humans, de data 14 de setembre de 2016, en el sentit que en el 
segon trimestre de 2016: 
1. El nombre de llocs de treball reservats a personal eventual en aquest 
ajuntament és d’un lloc i, per tant, no es supera el límit que contempla l’article 
104.bis.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
2. El personal eventual al servei d’aquest ajuntament està assignat als serveis 
generals de l’entitat. 
3. Semestralment es publica a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona el nombre de llocs de treball reservats a 
personal eventual.  
Aquest alcalde a l’Ajuntament Ple 
Informa del compliment, en el segon trimestre de 2016, del que es preveu a 
l’article 104.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, en relació al nombre de llocs de treball reservats a personal eventual, a 
l’assignació funcional de les persones ocupants, i a allò relatiu a la publicitat del 
nombre de llocs a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona. 
 
INTERVENCIONS 
Informa la regidora  Sra. Anna Marmol,  Som de Castellar-PSC, i diu que avui 
portem a ple donar compte del compliment, en el segon trimestre de 2016, del que 
es preveu a l’article 104.bis de la llei reguladora de les bases de regim local en 
relació al nombre de llocs de treball reservats a personal eventual i a l’assignació 
funcional d’aquestes persones.  
En el nostre ajuntament tenim un lloc de treball reservat a personal eventual que 
està assignat als serveis generals i per tant no es supera el límit que contempla la 
llei. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
4.- DONAR  COMPTE DE L’INFORME TRIMESTRAL SOBRE EL COMPLIMENT 
DELS TERMINIS DE LA LLEI DE LLUITA CONTRA LA MOROSITAT, 
CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE DE 2016. 
ATÈS que la Intervenció de l’ajuntament ha format el compte general de l’exercici 
2015, de conformitat amb l’article 212.2 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
ATÈS que la Comissió especial de comptes, en sessió celebrada el dia 26 de juliol 
de 2016, ha acordat informar favorablement el compte general. 
ATÈS que el compte general amb l’informe de la Comissió especial de comptes s’ha 
exposat al públic durant un termini de quinze dies, mitjançant anunci publicat al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 28 de juliol de 20156 i que en el 
termini d’informació pública no s’han presentat reclamacions, reparaments ni 
objeccions. 
ATÈS el que es preveu a l’article 212.4 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 



PRIMER.- Aprovar el compte general de l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
corresponent a l’exercici de 2015. 
SEGON.- Trametre el compte general a la Sindicatura de Comptes de Catalunya i 
al Tribunal de Comptes. 
 
INTERVENCIONS 
Informa el regidor  Sr. Joan Creus,  Som de Castellar-PSC, que manifesta que tal i 
com es perceptiu i vistos els informes tant de la tresorera com de l’interventora 
relatius al compliment  dels terminis previstos pel pagament de les obligacions 
municipals donem per assabentat al Ple. Continua fent lectura de la proposta. 
Per ERC, intervé, a continuació, el regidor Sr. Ferran Rebollo, que manifesta que 
en principi, en el mes de febrer de 2016 es va aprovar, per unanimitat, una moció 
presentada per  ERC en el que demanaven que es plantegeixin els comptes 
respecte a les dades de pagament que tenen les empreses subcontractades, és a 
dir, l’Ajuntament contracte a grans empreses i aquestes tasques les fan empreses 
subcontractades. Vam fer menció del mateix en el Ple del mes de maig i segons 
consta en acta, el regidor Sr. Joan Creus ens va comentar que s’estaven introduint 
aquests punts dins les contractacions amb els plecs   i que també tenia preparada 
una acta  per reclamar la informació a totes les concessionàries que en aquell 
moment estaven vigents. A hores d’ara amb aquest informe, al cap de gairebé 
quatre mesos no consta enlloc aquesta informació, aleshores ens agradaria tenir 
mes informació al respecte. 
Contesta el regidor Sr. Joan Creus,  Som de Castellar-PSC, que ja tenim tota la 
informació i en breu rebéreu una nota amb aquesta informació. 
Torna a intervenir el regidor Sr. Ferran Rebollo,  ERC, per fer lectura del que diu 
l’article 228 del Reial decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, que s’aprova la 
llei de contractes del sector públic. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
El Sr. Alcalde,  intervé per dir que el cinquè i el sisè acord que tenen relació 
l’explicació es farà conjunta    
 
5.- APROVAR LA MODIFICACIÓ 1/2016 DE LA PLANTILLA DEL PERSONAL 
AL SERVEI DE L’AJUNTAMENT. 
ATESA la plantilla del personal al servei de l’ajuntament aprovada inicialment per 
acord del Ple en sessió de 27 d’octubre de 2015, que va quedar definitivament 
aprovada el dia 16 de novembre de 2015 en no haver-se presentat reclamacions en 
el període d’exposició pública. 
ATÈS que l’article 27.1 del Reglament del personal al servei de les entitats locals, 
aprovat per Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa que la plantilla pot ser 
modificada amb posterioritat a l’aprovació del pressupost durant l’any de la seva 
vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per l’ampliació, supressió o 
millora dels existents que no admetin demora per a l’exercici següent, com també 
si respon a criteris d’organització administrativa interna. 
ATÈS que l’article 126.23 del text refós de les disposicions legals vigents en matèria 
de règim local, aprovat per Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, estableix 
que la modificació de les plantilles durant la vigència del pressupost requerirà el 
compliment dels tràmits establerts per a la seva modificació. 
ATÈS que l’expedient planteja la creació d’una plaça adscrita als serveis municipals 
d’Informàtica i Tecnologies de la Informació i Comunicació, per supressió d’un 
contracte administratiu de serveis. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics, per absència del cap d’unitat de 
Recursos Humans, de data 14 de setembre de 2016. 
VIST l’informe de la interventora, de data 15 de setembre de 2016. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 52.2.j) del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 



L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació 1/2016 de la plantilla del personal al 
servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL LABORAL 
1.1. Creació de places 
Denominació de la plaça: Informàtic/a 
Classe: Tècnics/ques especialistes 
Subgrup: C1 
Núm. de places que es creen: 1 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública durant un termini de quinze dies 
comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovat l’acord en e cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar la modificació de la 
plantilla en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, entrant en vigor una vegada publicada. 
QUART.- Trametre una còpia de la modificació de la plantilla definitivament 
aprovada a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals. 
 
6.- APROVAR LA MODIFICACIÓ 2/2016 DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE 
TREBALL DEL PERSONAL AL SERVEI DE L’AJUNTAMENT 
ATESA la refosa de la relació de llocs de treball del personal funcionari, laboral i 
eventual al servei de l’ajuntament, aprovada per acord del Ple en sessió de 27 
d’octubre de 2015 i modificada per acord del mateix òrgan de 23 de febrer de 
2016. 
ATÈS que s’està tramitant l’expedient de modificació 1/2016 de la plantilla per 
creació d’una plaça d’Informàtic/a i, en conseqüència, és necessari tramitar 
l’expedient de creació del corresponent lloc de treball. 
ATÈS que la creació, modificació, refosa i supressió dels llocs de treball es realitza a 
través de les relacions de llocs de treball (o instrument organitzatiu similar, en els 
termes regulats a l’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de 
l’empleat públic), de conformitat amb el que es preveu a l’article 32.1 de la refosa 
en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en 
matèria de funció pública, aprovada per Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre. 
VIST l’informe del director de Serveis Econòmics, per absència del cap d’unitat de 
Recursos Humans, de data 14 de setembre de 2016. 
VIST l’informe de la interventora, de data 15 de setembre de 2016. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament d’acord amb l’article 52.2 lletra j) del text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar la modificació 2/2016 de la relació de llocs de treball del 
personal al servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL LABORAL 
 
1.2. Creació de llocs 
Codi 
del 
lloc 
de 
treball 

 
 
 
Denominació 
del lloc de 

 
Núm. 
fitxa 
de 
funcions 

 
 
Jornada 
setmanal 
(hores) 

 
 
 
 
Subgrup 

 
 
 
Nivell 
CD 

 
Import 
anual 
CE 
(euros) 

 
 
Forma 
de 
prov. 



treball 
284 Tècnic/a auxiliar 

d’Informàtica 
56 37,50 C1 14 6.824,30 C 

 
SEGON.- Publicar la modificació de la relació de llocs de treball en el Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
TERCER.- Trametre una còpia de la modificació de la relació de llocs de treball a 
l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions Institucionals. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta la regidora  Sra. Anna Marmol, Som de Castellar-PSC, que 
manifesta que avui portem a ple la modificació de la plantilla del personal al servei 
de l’ajuntament amb la creació d’una plaça adscrita als serveis municipals 
d’informàtica i Tecnologies de la informació. 
La persona que ocupi aquesta plaça durà a terme funcions de manteniment dels 
sistemes informàtics i formació.  
La creació d’aquesta plaça comportarà la supressió d’un contracte administratiu de 
serveis que finalitza el dia 31 de desembre d’aquest any. 
Els contractes administratius de servei tenen sentit per a les prestacions de serveis 
consistents en activitats no permanents o activitats accessòries al funcionament 
normal de l’administració.  
En el cas d’aquest contracte, s’ha posat de manifest la reiteració de la contractació 
externa d’aquesta prestació degut a la insuficiència de mitjans personals dels 
serveis informàtics municipals. És per aquest motiu que es creu més adient crear la 
plaça i el lloc de treball a la organització per a dur a terme aquestes tasques que 
tornar a licitar el contracte de serveis a la seva finalització. 
Un cop aprovada la modificació de la plantilla per la creació d’una plaça d’informàtic 
en conseqüència és necessari tramitar l’expedient per la creació del corresponent 
lloc de treball amb la denominació de Tècnic auxiliar d’informàtica. 
Per Decidim Castellar, intervé, a continuació, la regidoria Sra. Elisenda Alamany,  
que manifesta que el contracte de serveis de formació en matèria de tecnologies de 
la informació i la comunicació, el que es planteja no donar continuat am aquesta 
modificació te un preu de 28.900 euros/anuals, amb l’IVA exempt i el que es votarà 
a continuació està classificat de manera que la retribució integra anual assignada al 
lloc és de 21.121’10 € mes la despesa de la seguretat social a càrrec de 
l’Ajuntament que arriba tot plegat a la xifra de 28.038 €. En total és un estalvi amb 
que des de Decidim creiem que es conseqüència d’un bon criteri  i una bona 
decisió, i fins i tot criem que es podria anar molt més enllà en altres àmbits en es 
mostra absència d’especialització o de recursos a l’Ajuntament, no només aprofitant 
amb aquesta via que sovint deixar d’externalitzar suposa un estalvi i una millora de 
la qualitat del servei, sinó que hi ha drets bàsics on convindria no deixar el seu 
subministrament a aquells que en volen fer un negoci, perquè pensem que 
l’administració pública a contret aquest deure amb la ciutadania pública. 
 
 
5.- APROVAR LA MODIFICACIÓ 1/2016 DE LA PLANTILLA DEL PERSONAL 
AL SERVEI DE L’AJUNTAMENT. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
6.- APROVAR LA MODIFICACIÓ 2/2016 DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE 
TREBALL DEL PERSONAL AL SERVEI DE L’AJUNTAMENT 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
7.- APROVAR EL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI DE 2015. 
ATÈS l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, per a que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, que estableix que els tresorers o, en el seu defecte, 



interventors de les Corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre 
el compliment dels terminis establerts en la llei pel pagament de les obligacions de 
cada Entitat local. 
ATÈS l’article 5.4 de la referida Llei 15/2010, de 5 de juliol, que estableix que la 
Intervenció o òrgan que tingui atribuïda la funció de comptabilitat incorporarà a 
l’informe anterior, una relació de les factures o documents justificatius respecte 
dels quals hagin transcorregut més de tres mesos des de l’anotació al Registre de 
factures i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de 
l’obligació o s’hagi justificat per l’òrgan gestor l’absència de la tramitació dels 
mateixos. 
VISTOS els informes de la tresorera i l’interventor relatius al compliment dels 
terminis previstos per al pagament de les obligacions segons l’article 4 de la Llei 
15/2010, de 5 de juliol, referits al primer trimestre de 2016 
ATÈS que per Real decret 635/2014, de 25 de juliol, s’ha desenvolupat la 
metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors d eles 
administracions públiques que preveu la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
ATÈS que de conformitat amb l’article 6.2 del Reial decret 635/2014, de 25 de 
juliol, ha de donar-se publicitat al període mitjà de pagament. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Donar-se per assabentat dels informes relatius al període mitjà de 
pagament i al període legal de pagament de les obligacions per deutes comercials 
de l’Ajuntament de Castellar del Vallès corresponents al segon trimestre de 2016, 
de conformitat amb el resum següent: 
 
I. PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT 
 
 
 
PMP 
(dies) 

Rati 
operacions 
pagades 
(dies) 

Import 
pagaments 
realitzats 
(EUR) 

Rati 
operacions 
pendents 
(dies) 

Import 
pagaments 
pendents 
(EUR) 

     
21,78 29,45 2.207.769,53 8,96 1.321.620,24 
 
II. PERÍODE LEGAL DE PAGAMENT 
 
a) Pagaments realitzats en el trimestre 
 
 
 
 
PLP 
(dies) 

Pagaments realitzats en el trimestre 
Dins del període legal 
de pagament 

Fora del període legal 
de pagament 

Núm. de 
pagaments 

Import total 
(EUR) 

Núm. 
de 
pagaments 

Import total 
(EUR) 

     
59,45 1.267 1.788.119,54 98 419.649,99 
 
b) Interessos de demora pagats en el trimestre 
 
Interessos de demora 
pagats 
en el trimestre 
Núm. de 
pagaments 

Import total 
(EUR) 

  



1 42.175,78 
 
c) Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre 
 
 
 
PLP 
pendent 
(dies) 

Pendent de pagament al final del trimestre 
Dins del període legal 
de pagament 

Fora del període legal 
de pagament 

Núm. 
d’operacions 

Import total 
(EUR) 

Núm. 
d’operacions 

Import total 
(EUR) 

     
38,96 597 1.151.411,58 27 170.208,66 
 
d) Factures o documents justificatius respecte als quals, al final del trimestre, han 
transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació al registre de factures i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació 
 
Pendent de 
reconeixement de 
l’obligació 
Núm. de 
documents 

Import total 
(EUR) 

  
4 3.442,45 
 
SEGON.- Remetre al Ministeri d’Hisenda i Administracions Púbiques, d’acord amb 
el previst en l’article 4.4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol de 2010 i en l’article 6.2 
del Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, els referits informes. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta el regidor  Sr. Joan Creus,  Som de Castellar-PSC, que en fa 
lectura. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     DISSET   (17) dels regidors de Som de Castellar-PSC, ERC i CDC 
Vots en contra:  QUATRE  (  4) dels regidors Decidim Castellar           
Abstencions :     CAP.  
 
8.- FESTES LOCALS DE CASTELLAR DEL VALLÈS ANY 2017. 
Vista la comunicació de la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa i 
Ocupació instant a fixar les dues festes local per a l’any 2017. 
ATÈS que l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors indica que les catorze festes 
locals, dues seran locals i per Decret de la Generalitat de Catalunya, s’estableix que 
les dues festes locals seran fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta 
dels municipis respectius. L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal i 
com estableix l’article 46 del Reial Decret 2011/83, de 28 de juliol.  
ATÈS l’ordre del Departament de Treball per la qual s’estableix el calendari oficial 
de festes laborals per a l’any 2017. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: Aprovar com a festes locals de Castellar del Vallès, per a l’any 2017 

- el dilluns,     dia  20 de març    
- el dimarts    dia  12 de setembre, festa major 

 
INTERVENCIONS 
La regidora  Sra. Anna Marmol,  Som de Castellar-PSC, explica la proposta i diu 
que vista la comunicació del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat 
de Catalunya instant a fixar-les. 
Proposem doncs: 



• El dilluns 20 de març, degut a que la festivitat de Sant Josep, 19 de març, 
aquest any 2017 cau en diumenge i passaríem la festa a dilluns. 

• I el 12 de setembre, dimarts de festa Major ja que dilluns és la festivitat de 
la Diada de Catalunya. 

Per ERC el regidor Sr. Rafa Homet, intervé per manifestar el vot afirmatiu del seu  
grup però voldríem demanar a equip de govern mes previsió, en aquests moments 
tots els centres escolars de Castellar ja han repartit el calendari 2016-2017 en el 
qual no hi figurada la festa local. 
El Sr. Alcalde,   intervé per dir que es pren nota del suggeriment 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
9.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL CDC PER LA CREACIÓ  D’UN FONS 
SOCIAL PER A BEQUES ESPORTIVES I LA PREVENCIÓ DE L’EXCLUSIÓ 
SOCIAL EN MENORS 
 
El Sr. Alcalde,  explica que en junta de portaveus s’ha decidit, a instàncies del 
propi grup i desprès de valorar i poder fer una reunió per tal d’aprofundir en a 
proposta que contenia aquesta moció, el fet de retirar de noment aquesta moció és 
per poder treballar-la molt més. . 
La moció fou retirada 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
L’impacte de la crisi econòmica dels darrers anys en les classes mitjanes i les 
famílies més desafavorides ha implicat la reducció de la capacitat econòmica de 
molts castellarencs i castellarenques.  
Castellar ha estat sempre una vila amb bona salut respecte a l’esport base. Malgrat 
això, la davallada del poder adquisitiu de moltes famílies també ha provocat una 
baixada de les inscripcions per les dificultats de fer-se càrrec de l’import de la fitxa i 
de les diverses despeses que acompanyen la pràctica esportiva (calçat, 
equipament, desplaçaments...). 
Entenem que les entitats esportives són un element principal de cohesió social a les 
ciutats. Així mateix, l’activitat esportiva promou hàbits saludables, ajuda a evitar 
situacions d’exclusió i evita comportaments de risc entre els joves. 
Per aquests motius considerem de vital importància poder garantir la pràctica 
esportiva a tots els infants i joves de la vila independentment de la seva situació 
sòcio-econòmica.  
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Dotar econòmicament un fons social per a beques esportives per a 
menors d’edat a la vila de Castellar en col·laboració amb els clubs i entitats 
esportives locals. 
SEGON.-  Establir un reglament d’accés als ajuts que garanteixi que cap menor de 
Castellar no hagi de renunciar a la pràctica esportiva escolar o federada per motius 
econòmics familiars. 
TERCER.-  Crear un grup de treball entre l’equip de govern i els grups municipals 
per definir el funcionament d’aquest projecte i garantir-ne la continuïtat en els 
següents exercicis. 
 
10.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS SOM DE CASTELLAR-PSC, CDC I ERC, 
DE SUPORT  A LA CANDIDATURA INTERNACIONAL DE L’ARQUITECTURA DE 
“PEDRA EN SEC” COM A PATRIMONI CULTURAL IMMATERIAL DE LA 
HUMANITAT. 
Per iniciativa de Grècia i de Xipre, i amb la incorporació de més de sis països, entre 
ells Espanya, s’ha iniciat el procés de preparació de l’expedient de la candidatura 
internacional de l’arquitectura de “Pedra en sec” a formar part de la Llista 
Representativa del Patrimoni Cultural Immaterial de la UNESCO. 



La Generalitat de Catalunya i les comunitats autònomes de les Illes Balears, Galícia, 
Astúries, Extremadura, Aragó, Canàries, València, Andalusia i Castella i Lleó, sota la 
coordinació del Ministeri d’Educació, Cultura i Esport, han començat a treballar en la 
redacció del formulari que s’ha de presentar a la UNESCO per demostrar que “la 
tècnica de la pedra en sec” reuneix els criteris necessaris per la seva inclusió a la 
Llista Representativa. 
S’entén per patrimoni cultural immaterial, segons la UNESCO, les pràctiques, les 
representacions, els coneixements i les habilitats -com també els instruments, els 
objectes i els espais culturals associats– que les comunitats, els grups i els 
individus reconeixen com a part del seu llegat cultural i d’un patrimoni que s’ha 
transmès de generació en generació i que cal conservar. 
La pedra en sec és un element fonamental per entendre com les persones han 
transformat el medi físic, és una tècnica ancestral i és clarament present al nostre 
territori. 
Des del Departament de Cultura, i en concret des de la Direcció General de Cultura 
Popular, Associacionisme i Acció Culturals s’ha obert des de ja fa anys una línia de 
treball específica sobre l’arquitectura popular, que s’ha materialitzat amb l’exposició 
itinerant “Construint el territori: arquitectura tradicional i paisatge a Catalunya”, i 
amb la incorporació a l’Observatori del Patrimoni Etnològic i Immaterial de les 
quatre principals associacions que treballen amb aquesta arquitectura a Catalunya. 
En aquests mateix sentit s’ha de destacar que a Catalunya tenim inventariades més 
de 12.000 construccions en pedra seca, que figuren al web de la Wikipedra: 
http://wikipedra.catpaisatge.net/ 
Més d’un centenar d’aquestes construccions es troben localitzades dins el nostre 
terme municipal, i gràcies a la tasca del Grup de pedra seca del Centre 
Excursionista de Castellar, durant els darrers d’anys, moltes d’elles s’han descobert, 
inventariat i reconstruït. Així mateix, amb la voluntat de preservar-les i protegir-les, 
aquest conjunt d’edificacions han estat incloses dins el Pla Especial del Catàleg de 
Béns a Protegir de Castellar del Vallès. Aquest instrument normatiu, que es troba a 
les portes de la seva aprovació definitiva,  permetrà preservar el patrimoni més 
significatiu de la vila. 
Es preveu que en el mes de setembre de 2016 es reuneixin tots els estats que 
tenen previst participar en la candidatura i que presentin la fitxa de compliment del 
criteris de cada país, finalitzar l’expedient en el mes de gener de 2017 i presentar-
lo a la UNESCO en el mes de març de 2017 perquè l’avaluï el Comitè de l’any 2018. 
Per tot això L’Ajuntament en Ple 
ACORDA: 
PRIMER.-  Expressar el suport de l’Ajuntament de Castellar del Vallès a la 
candidatura internacional de l'arquitectura de "Pedra en sec" com a Patrimoni 
Cultural Immaterial de la Humanitat. 
SEGON.-  Traslladar el present acord a la  Direcció General de Cultura Popular, 
Associacionisme i Acció Culturals del Departament de Cultura de la Generalitat de 
Catalunya, a la Coordinadora d’Entitats de Pedra Seca  i al Grup de Recerca de la 
Pedra Seca del Centre Excursionista de Castellar. 
 
INTERVENCIONS 
 
Informa el regidor  Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, que fa lectura de la 
moció. 
Intervé el regidor Sr. Josep M Calaf,  ERC,  dient que el nostre vot en aquesta 
moció serà afirmatiu. I, malgrat que és una evidencia el sentit del nostre vot, el 
volem argumentar.  
Només és aparent la paradoxa que una estructura feta amb elements tan pobres 
esdevingui tan rica pel patrimoni del país. Que apilar pedres ordenadament permeti 
considerar el conjunt resultant com un element arquitectònic. Que un treball 
ancestral ens parli del rigor de la feina d’uns habitants humils.  



Feines que ens parlen d’endreçar el territori, de fer mes productives les eres, de fer 
aixoplucs pers persones, animals i eines, de construir forns de tot tipus que 
constituïen una primera industria castellarenca, pous de glaç de gran utilitat per 
molts habitants del municipi de l’època, marges i murs que facilitaven els accessos i 
la contenció de terres, camins empedrats aptes per carruatges, construccions 
relacionades amb l’aigua, etc. Aquest és el ric patrimoni que hem heretat amb el 
compromís de saber i voler mantenir. Algunes allunyades dels seu ús original però 
que ara ja formen part del nostre patrimoni paisatgístic, industrial, cultural, 
històric, lingüístic, humà, ... 
Paraules que ens relaten una època que no hem d’oblidar: margeners, garronera, 
caramull, còdol, dovella, ... Totes elles ens descriuen activitats i funcions.  
Però no només hem d’agrair als antics constructors i usuaris la feina feta. També 
cal fer-ho, especialment, al grup de la Pedra Seca del Centre Excursionista de 
Castellar per la tasca de trobar, reconstruir, inventariar i divulgar moltes 
construccions a l’entorn de Castellar. Tasca a la que cal atribuir una elevada dosi 
d’altruisme, coneixement, esforç, dedicació i paciència. No en va ERC de Castellar 
els va distingir amb el darrer premi als valors republicans. 
Ni que sigui com a acte d’agraïment a un bon grapat de persones del Centre 
Excursionista de Castellar que han dedicat hores i coneixements no volem silenciar 
els seus noms en un dia tan assenyalat com avui: 
Albert Antonell, Joan Avellaneda, Pere Cardona, Josep Da Silva, JesusGomez, 
Jaume Gual, Jordi Guillamot, Jaume Martí, Joaquim Pijoan, Lluis Puig, Arnau Real, 
Roger Rocavert, Joan Roura, Ramon Rusiñol, Lluis Vila, Francesc Deu, Josep 
Llinares, Lluis Roig, Josep Ramon Recorda, Maria Dolors Cos, Salvador Juliana, Joan 
Lleixà, Monica Montes, Josep Sors, Josep Vidal, Josep M Vilalta i Carme Vinaixa. 
Tots ells han treballat, d’una manera o altre, per la recuperació del nostre patrimoni 
de la pedra seca. A tots ells no ens cansarem mai de dir Gracies! 
Per Decidim Castellar intervé la regidora Sra. Conxi  Gracia,  tot dient que les 
construccions de Pedra Seca son una part essencial del nostre paisatge rural  i 
també un patrimoni dels pobles que han habitat les ribes de la mediterrània. Les 
nostres ulls estan acostumats a veure marges, murs, barraques, etc.. que abans, 
quan les tasques agrícoles eren mes  extenses eren mantinguts de forma rutinària. 
Aquests elements s’han anat abandonant coincidint amb l’abandonament de les 
tasques agrícoles, però ara nombroses associacions d’arreu, dediquen el seu esforç 
a la tasca de restaurar i mantenir les construccions de pedra seca. 
Al nostre municipi el grup de recerca de pedra seca de la SEAC de Castellar i moltes 
persones voluntàries s’han dedicat moltes hores a la recuperació  d’aquest 
patrimoni, de fet han identificat mes de 150 barraques i n’han restaurat i rehabilitat 
moltes. Gràciers a aquesta feina silenciosa avui el catàleg del patrimoni del nostre 
municipi inclou les barraques de pedra seca i haurà un pla especial dins del pla 
d’ordenació urbanística municipal (POUM). Llàstima que el rodet de la majoria 
absoluta del PSC hagi impedit que el catàleg del patrimoni estigui inclòs en el 
POUM, en contra de les recomanacions dels assessors de la plataforma Castellar, 
pel patrimoni i del departament de cultura de la Generalitat. Els pobles cultes 
s’esforcen en conservar el seu patrimoni i per aquesta tasca l’administració 
competent ha de donar la màxima visibilitat a les polítiques de protecció, excloure a 
la inclusió del catàleg del patrimoni del POUM, no va en la línia descrita, no obstant 
això votarem a favor. 
Intervé a continuació per CDC la regidora  Sra. Bea Garcia,  que manifesta que el 
fet de participar en la presentació conjunta d’aquesta moció és perquè subscrivim 
de la primera a la darrera paraula que conté. I agrair la tasca feta pel grup de 
pedra seca de Castellar ja que creiem que mantenir la història és mantenir la 
identitat, per tant gràcies per la tasca que feu any rere any. 
En torn de replica el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar –PSC, intervé per 
afegir que hem tramitat el pla especial i la tramitació del pal general com s’han 
tramitat tots els catàleg de tots els pobles d’aquest país, així doncs els hem 



tramitat en paral·lel, En l’últim ple, extraordinari del mes de setembre es van 
aprovar en paral·lel els dos documents, que es així com es tramiten.  
També per Decidim Castellar la Sra. Gonxi Gracia,  intervé, i diu que no es així 
com ho entenem nosaltres. 
Finalment el Sr. Alcalde  intervé i reitera l’agraïment per l’esforç que realitzen des 
de fa anys en la recuperació del patrimoni de Castellar. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
11.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DECIDIM CASTELLAR EN DEFENSA DE 
LA TITULARITAT CATALANA DE LES VIES QUE ES CONSTRUEIXIN AL 
VALLÈS 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
Atès que el govern en funcions de l’Estat espanyol va publicar el passat 25 de juny 
la licitació de l’estudi informatiu de la Autovia Orbital de Barcelona B-40, tramo 
Terrassa-Granollers (enllaç AP-7/C-60), popularment coneguda com quart cinturó, 
amb l’objectiu de “definir y comparar las diferentesalternativas de trazado, de 
conexión y de explotación para el tramo de autovíaconsiderado, a efectos de que el 
estudio informativosirva de base al expediente de información pública y al trámite 
de evaluación de impacto ambiental, con objeto de poder seleccionar la alternativa 
más adecuada” amb un cost de gairebé 1,9 milions d’euros. 
Atès que l’estudi informatiu que es licita comprèn únicament territori de Catalunya i 
que, malgrat connectar vies de caràcter interregional i de competència estatal, 
compleix funcions intercomarcals de mobilitat a la regió metropolitana de 
Barcelona. 
Atès que el Govern de la Generalitat de Catalunya ha reclamat públicament 
mitjançant comunicat de premsa del Departament de Territori i Sostenibilitat de 
data 28 de juny “que sigui Catalunya qui defineixi les mesures necessàries per a 
resoldre la mobilitat entre el Vallès Occidental i el Vallès Oriental”. 
Atès que el Departament de Territori i Sostenibilitat amb data 2 d’agost de 2016 ha 
licitat l’assistència tècnica per a la redacció del Pla específic de mobilitat al Vallès, 
amb la participació del propi Govern, dels Ajuntaments,  de ciutadans i de 
representants de la societat civil que analitzarà la funcionalitat de les 
infraestructures viàries i ferroviàries existents i servirà per determinar i planificar 
com hauran de ser en el futur. 
Atès que el vigent Estatut de Catalunya diu al seu article 48 “Mobilitat i seguretat 
viària”, punt 1, “Els poders públics han de promoure polítiques de transport i de 
comunicació basades en criteris de sostenibilitat, que fomentin la utilització del 
transport públic i la millora de la mobilitat....”. 
Atès que el vigent Estatut de Catalunya diu al seu article 140 “Infraestructures del 
transport i de les comunicacions”, punt 5, “Correspon a la Generalitat la 
competència exclusiva sobre la seva xarxa viària en tot l’àmbit territorial de 
Catalunya, i també la participació en la gestió de la xarxa de l’Estat a Catalunya, 
d’acord amb el que estableix la normativa estatal. Aquesta competència inclou en 
tot cas: a) L’ordenació, la planificació i la gestió integrada de la xarxa viària de 
Catalunya. b) El règim jurídic i financer de tots els elements de la xarxa viària dels 
quals és titular la Generalitat. c) La connectivitat dels elements que integren la 
xarxa viària de Catalunya entre ells o amb altres infraestructures del transport o 
altres xarxes.” 
Atès que la necessitat de la via amb la funcionalitat de descongestionar els trànsits 
des de la frontera francesa cap al centre d’una banda i d’una altra cap al llevant i 
sud peninsulars, i a l’inrevés, al seu pas per la conurbació de Barcelona no està 
fefaentment acreditada -com reiteradament ha posat de manifest, entre altres, la 
Campanya Contra el Quart Cinturó des de 1992-, sobretot des de l’entrada en 
funcionament de l’Eix Transversal pel que es refereix al corredor central i per la 
inexistència de previsió per a la construcció del corredor litoral des de la frontera 
fins a Granollers ni d’Abrera cap a Tarragona i més enllà i encara menys quan estan 
a punt de caducar les concessions de l’autopista de peatge AP-7. 



Atès que el vigent Pla Territorial Metropolità de Barcelona proposa un traçat 
indicatiu, però recull també un conjunt de traçats alternatius que van aparèixer en 
el procés de consulta pública que cal estudiar en els informes previs. 
Atesa la necessitat que es resolguin els problemes de mobilitat al nostre municipi i, 
en general, al Vallès, en benefici de la mobilitat de persones i mercaderies amb 
origen i destí majoritàriament a la mateixa comarca o a les comarques veïnes. 
Per tots aquests motius, el grup De Decidim Castellar. a l’Ajuntament de Castellar 
del Vallès , proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Instar al Govern de l'Estat Espanyol a anul·lar la licitació de la redacció 
de l’estudi informatiu de la B-40 (Tram Terrassa-Granollers). 
SEGON.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a fer les oportunes 
accions polítiques i jurídiques per aturar la licitació de l’estudi informatiu de la 
Autovia Orbital de Barcelona B-40, tram Terrassa-Granollers (enllaç AP-7/C-60). 
TERCER.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a reclamar de l’Estat 
espanyol la competència plena sobre qualsevol nova infraestructura de mobilitat al 
Vallès com es desprèn del vigent Estatut de Catalunya. 
QUART.- Instar el Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de 
Catalunya a comptar amb l’Ajuntament de Castellar del Vallès i a convidar a la 
Campanya Contra el Quart Cinturó en el procés de redacció del Pla específic de 
mobilitat del Vallès. 
CINQUÈ.- Convidar el Parlament de Catalunya, la Diputació de Barcelona, els 
Consells Comarcals del Vallès Occidental i Vallès Oriental i tots els seus municipis a 
donar suport a aquests acords. 
SISÈ.- Comunicar aquest acord al Ministerio de Fomento, al Departament de 
Territori i Sostenibilitat, al Parlament de Catalunya, a la Diputació de Barcelona, als 
Consells Comarcals del Vallès Oriental i Occidental, a tots els municipis vallesans i a 
la Campanya Contra el Quart Cinturó. 
 
INTERVENCIONS 
Informa el regidor  Sr. Jordi Uya,  Decidim Castellar, presenta la moció i en fa 
lectura. 
Intervé, per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Pepe González,  per dir que  
quan he llegit el títol de la moció presentada per Decidim, he tingut una primera 
sensació de que l’objectiu era iniciar el gran debat sobre qui ha de construir i 
gestionar les diferents vies de comunicació: les autopistes, les autovies, les xarxes 
ferroviàries, les vies aèries i navals. Lleguin una mica més m’he adonat que no, que 
el títol té poc a veure amb el contingut de la moció. 
És un llistat d’atesos, pretesament jurídics, que no amaguen l’objectiu real, que no 
és plantejar-s’hi la titularitat de les vies sinó posar dificultats al desbloqueig d’una 
infraestructura que ha estat motiu de controvèrsia i subjecta a modificacions, al 
menys sobre el paper, des de fa més de 30 anys. 
Avui no entrarem en aquest debat: 

- No entrarem en qüestionar si es justa la distribució competencial que 
estableix l’estatut.  

- No entrarem en si la via orbital és una infraestructura comarcal o forma part 
de les infraestructures d’interès europeu. 

- El debat ha estat viu durant dècades i la falta d’acord entre les forces 
politiques del nostre país ha portat a la inanició, a la no solució en cap 
sentit. Donant arguments a la passivitat de l’Estat. 

- Tots ens hem manifestat, en aquest ple, de forma reiterada sobre quin és el 
nostre posicionament en aquest tema. 

- La nostra posició, la de l’equip de govern, és que sota la denominació que 
vulguin, exigir una connexió directa amb les vies ràpides que ens alliberi del 
peatge de travessar Sabadell, per anar a qualssevol lloc del mon. I si és 
possible abans del segle XXII. 

Que l’Estat, en funció de les seves competències actuals, faci    



“ la licitació de l’estudi informatiu de la Autovia Orbital de Barcelona B-40, tramo 
Terrassa-Granollers (enllaç AP-7/C-60), amb l’objectiu de “definir y comparar las 
diferentes alternativas de trazado, de conexión y de explotación para el tramo de 
autovía considerado, a efectos de que el estudio informativosirva de base al 
expediente de información pública y al trámite de evaluación de impacto ambiental, 
con objeto de poder seleccionar la alternativa más adecuada” 
Ens sembla bé. 
Que l’administració central es gasti “gairebé 1,9 milions d’euros” en la nostra 
comarca, ni que sigui en un estudi que ajudi a des bloquejar un conflicte que 
arrastrem des de dècades, també. 
Això si, en la formulació de la proposta definitiva volem ser-hi, i reclamarem a 
l’Estat i a la Generalitat que habiliten fórmules per donar veu als municipis afectats.  
El nostre vot serà negatiu a la moció. 
Per ERC el regidor Sr. Rafa Homet  diu que en primer lloc agrair a les companyes 
de Decidim que hagin afegit  a l’esmenta que hem proposat al punt 3 aquell afegitó 
i manifesta que és probable que aquesta moció generi el següent titular «esquerra, 
decidim i potser algú més voten contra el quart cinturó». Un titular que, des del 
nostre punt de vista, no s'ajusta a la realitat. Perquè volem passar pantalla. 
Anem a pams: Revivim avui aquí un debat dels anys 90 que està obsolet, desfasat i 
caducat. El projecte original d'una autovia que creua Catalunya per a facilitar una 
via paral·lela a l'autopista de pagament i millorar la connexió de Madrid amb 
Europa no s'aguanta per enlloc. I després dels AVE i altres disbarats multimilionaris 
ningú hauria de defensar projectes d'aquest estil tan desconnectats de la realitat, 
que malbaraten recursos econòmics i de territori i que són ineficients. 
És evident que votarem a favor que l'Estat cedeixi les competències i no ens faci els 
estudis. De fet, allò que volem és que l'Estat Espanyol no en tingui cap de 
competència sobre les nostres vides ni el nostre territori ni ens administri cap 
pressupost. I, amb tota la fraternitat caps als ciutadans i ciutadanes espanyols, el 
millor que els podem desitjar és que l'Estat Espanyol tampoc tingui cap 
competència en infraestructures ni en el propi territori espanyol: l'AVE, la gestió de 
Rodalies, la NO existència del corredor del Mediterrani ho avalarien. 
En tot cas, nosaltres som a l'estadi de la proposició: El Vallès és el motor industrial 
del Sud d'Europa i necessita millorar la seva mobilitat. Però, com no pot ser d'altra 
manera, s'ha d'enfocar des de la perspectiva europea del segle XXI. I la primera 
cosa que ens demana aquest marc on ens hem de moure és que enfoquem el tema 
des d'una perspectiva global: parlar de mobilitat al Vallès inclou saber quins són els 
desplaçaments diaris i com es poden fer més eficients. I hem de pensar des 
d'Ullastrell fins a Sant Celoni, en el Vallès com a unitat territorial i productiva. I això 
ha d'incloure la mobilitat de persones i de mercaderies. I els accessos a Barcelona, i 
en destrinxar Montcada i Reixac, i en la capacitat d'entrada que li cal al ferrocarril a 
Barcelona, i en les connexions dels polígons industrials que ja existeixen, en com hi 
entren i hi surten les mercaderies però també, i ja fa dies que és hora d'aquest 
també, en com racionalitzem l'accés de les persones que treballen en aquests 
polígons. I en les noves mobilitats que els vehicles elèctrics generaran. I en 
l'evidència que la mobilitat d'una vila de 23600 habitants ha de connectar 
directament a l'autopista i no creuant una ciutat de 200.000 
Per cert, hem llegit a la premsa que l'ajuntament de Castellar ha adquirit un vehicle 
elèctric -ja que no ho farem per la seva política comunicativa cap als membres 
d'aquest ple, permeti'ns que els felicitem per aquesta sensibilitat- 
Per tant, votarem aquesta moció no en contra de res sinó a favor plenament de fer 
be les coses importants. 
A continuació intervé la regidora Sra. Bea Garcia, CDC, per explicar que ho hem 
dit en diferents ocasions, Castellar necessita una accés directe a les vies ràpides 
d’accés a Barcelona i a la resta del país. No entrarem a debatre si el quart cinturó 
és la millor opció o si ho és la ronda de Sabadell, el que és evident és que la nostra 
Vila necessita aquest accés. Quedi clar que compartim plenament el fet de que ha 
de ser Catalunya qui decideixi i gestioni les seves necessitats, però ara per ara qui 



te els recursos econòmics és l’estat central, per aquest motiu el nostre vot serà 
l’abstenció, per un cantó compartim la moció, però per l’altra creiem que qualsevol 
entrebanc que posposi aquest accés creiem que va en detriment de la població de 
Castellar. Per acabar dir que el nostre vot serà l’abstenció. 
S’obre un torn de replica amb el regidor  Sr. Jordi Uyà, per dir que ha quedat 
sorprès amb la intervenció del grup de Som de Castellar-PSC, pensàvem que també 
volien adherir-se 
Intervé el regidor Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC,  diu que amb la seva 
intervenció ha volgut dir que ens semblava be que és fes l’estudi i que es 
canalitzessin les alternatives,  si la moció que Decidim el que demana es que es 
retiri l’estudi, la conclusió es evident. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA 
Vots a contra :   ONZE     (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC 
Vots a favor:     DEU       ( 8) dels regidors d’ERC i  Decidim Castellar  
Abstencions :     DOS       ( 2) de les regidores de CDC 
 
12.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS SOM DE CASTELLAR-PSC, ERC, 
DECIDIM CASTELLAR I  CDC , EN SUPORT DELS ACORDS DE PAU A 
COLÒMBIA 
 
La  Sra. Erika Barrera, en nom de l’Associació Castellar per Colòmbia, intervé i en 
primer lloc dona les gràcies per la invitació a participar en aquest Ple, i diu que els 
colombians volem viure lliures i en pau. Continua fent lectura de la moció 
“El passat 25 d’agost des de l'Havana el govern de Colòmbia i la guerrilla de les 
Forces Armades Revolucionàries de Colòmbia ( FARC ) van anunciar que havien 
arribat a un acord definitiu de pau per posar fi a més de 50 anys de conflicte intern. 
Aquest compromís, subscrit després de les negociacions que han tingut lloc des de 
2012 entre el Govern de Colòmbia i les FARC, posen fi a una situació de violència 
que ha causat un nombre de víctimes dolorosament elevat. En aquest sentit, cal 
destacar l’anunci de Nacions Unides per a la validació dels termes pactats, posant 
en relleu la incorporació als acords la necessària visió de gènere, seguint la 
Resolució 1325 de l’ONU sobre el rol fonamental de les dones com a constructores 
de pau, així com la inclusió de l'agenda ètnica, a proposta de les comunitats 
indígenes i afrodescendent. 
Amb aquesta signatura s’obre una nova etapa per a Colòmbia i es reforça el 
convenciment que tot conflicte, fins i tot els més complexes i de més llarga durada, 
pot trobar vies dialogades per assolir la pau i per garantir la seguretat. En aquest 
sentit, cal valorarl’avenç dels valors universals del diàleg i de la pau, així com tot 
aprofundiment de les vies democràtiques per a la resolució de conflictes, un fet que 
dona esperancesals pobles del món que pateixen violència. 
En les darreres dècades, milers de colombianes i colombians han establert la seva 
residència a Catalunya per lliure voluntat o per obligació, de manera temporal o 
indefinida, per motius polítics, econòmics, laborals, acadèmics o d’altres, però tots i 
totes han hagut de sortir d’un país colpit pel conflicte armat i la violència en les 
seves múltiples formes. Aquesta onada migratòria ha estat un element més d’una 
intensa relació que va tenir un episodi important durant l’acollida de centenars 
d’exiliats i exiliades catalanes després de la Guerra Civil, i que s’ha consolidat en el 
temps en forma de solidaritat del poble català cap al poble colombià. 
Colòmbia, doncs, ha esdevingut un país d’origen de molts nous catalans, i també 
un país prioritari de la cooperació catalana que es fa des de diversos municipis com 
des del Govern de la Generalitat de Catalunya. El municipalisme català a través del 
Fons Català de Cooperació al Desenvolupament i el conjunt d’actors de la 
cooperació catalana han mantingut una intensa implicació amb els esforços dels 
colombians i les colombianes per a la construcció de pau, amb la promoció dels 
drets humans, amb la sensibilització de l’opinió pública catalana sobre el conflicte, i 
també amb el suport a accions d’incidència política per posar-hi fi. Mostra d’aquest 



compromís ha estat el treball conjunt d’administracions i societat civil a través de la 
Taula Catalana per la Pau i els Drets Humans a Colòmbia. 
Catalunya i les seves institucions han de continuar donant suport a Colòmbia 
davant dels reptes que comporta la culminació d’aquest procés de pau i en el nou 
període de postconflicte. 
Som conscients de que aquests acords per si mateixos no signifiquen la consecució 
d’una pau immediata justa i duradora, però estem convençuts i convençudes que és 
un enorme pas endavant en la construcció d’una societat en pau, democràtica i 
respectuosa amb a vida i els drets humans. 
Per tot això, els grups municipals de Som de Castellar-PSC, ERC, Decidim Castellar 
i CDC, proposen l'adopció dels acords següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Donar suport als acords signats pel Govern de la República de Colòmbia 
i els representants de les Forces Armades Revolucionàries de Colòmbia (FARC), 
esperant que aquests siguin l’inici d’una pau estable, justa i duradora a Colòmbia. 
SEGON.- Reconèixer el paper de la societat civil colombiana i de les institucions 
que han acompanyat aquest procés. 
TERCER.- Afegir-nos a les crides perquè els acords signats portin a la total 
finalització del conflicte armat i continuïn les gestions per arribar a un acord de pau 
amb l’ELN- Exèrcit d’Alliberament Nacional. 
QUART.- Donar suport a les iniciatives i accions que es duguin a terme al municipi 
a través de les organitzacions i moviments socials i col·lectius de persones d’origen 
immigrant colombià per tal que la població pugui conèixer els continguts dels 
acords de pau i pugui fer seguiment i auditoria al compliment dels mateixos. 
CINQUÈ.- Demanar que el món local colombià tingui un paper rellevant a l’hora 
d’implementar els acords de pau, donat que és en l’àmbit local onaquests acords 
caldrà que es facin efectius. 
SISÈ.- Fer arribar el compromís del consistori i del conjunt del municipi al Govern 
de Colòmbia i al seu consolat a Barcelona per continuar contribuint conjuntament a 
l’aprofundiment i a la consolidació dels camins de la pau, la veritat, la justícia i la 
reparació a les víctimes i garanties de no repetició. 
SETÈ.- Fer arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, 
a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la 
Generalitat de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol i al Govern de Colòmbia.”     
 
Intervé el  Sr. Alcalde,  Som de Castellar-PSC, per donar les gràcies a l’Erika i per 
felicitar al poble de Colòmbia en aquests moments històrics i també a la comunitat 
colombiana que tenim arrelada a la nostra Vila des de fa molts i molts anys. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
13.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS SOM DE CASTELLAR-PSC, ERC, 
DECIDIM CASTELLAR I CDC, DE SUPORT AL CORRELLENGUA 2016. 
ATESA la necessitat d’assolir la plena normalització de la llengua catalana arreu del 
territori, convertint-la en la llengua vehicular i comuna de la nostra societat i en 
l’element d’integració de les persones nouvingudes, 
ATESA la marginació que rep el català per part de les institucions estatals, cada cop 
més recentralitzadores. Des de la sentència del Tribunal Constitucional de 2010, 
que menysprea la llengua i la nació catalana, fins a la Llei Wert que dinamita els 
fonaments del nostre sistema educatiu, 
ATÈS el desig d’una gran majoria del poble català d’exercir el dret a decidir, que 
ens obrirà un futur de més llibertat i de millores socials, polítiques, econòmiques i 
lingüístiques,  
ATESA la consolidació que després de 20 anys està assolint la iniciativa cívica del 
Correllengua gràcies al suport d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i 
societat civil en general, 



ATESA la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua Catalana (CAL), 
organitzadora del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a 
tots els municipis i comarques de parla catalana, 
ATÈS el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest 
municipi, 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar suport al Correllengua 2016 com a instrument reivindicatiu de la 
societat a favor de la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels 
territoris de parla catalana i a favor de la seva unitat. 
SEGON.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats a organitzar 
el Correllengua i aportar la infraestructura i l’ajuda necessària per al bon 
desenvolupament de les activitats programades. 
TERCER.- Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin 
propis d’aquesta corporació. 
QUART.- Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i 
encaminades a facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, 
especialment entre la població nouvinguda. 
CINQUÈ.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora 
d’Associacions per la Llengua Catalana (CAL), al carrer Muntadas, 24-26 baixos, 
08014 de Barcelona, o a través del correu electrònic cal@cal.cat. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor  Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC,  presenta la moció i en fa 
lectura. 
Intervé el regidor Sr. Josep M Calaf,  ERC, diu que nosaltres, com es obvi, 
votarem a favor d’aquesta moció i ja em demanat afegir-nos coma signants. 
No obstant, permeti’ns que fem unes reflexions que són força eloqüents. La moció 
es pràcticament calcada a la que va presentar ERC pel Correllengua del 2015. Una 
diferencia remarcable és en l’apartat dels atesos. En aquella es deia: 
Atès el desig d’una gran majoria del poble català d’assolir l’estat propi, que ens 
obrirà un futur de més llibertat i de millores socials, polítiques, econòmiques i 
lingüístiques. 
I en aquesta diu: 
Atès el desig d’una gran majoria del poble català d’exercir el dret a decidir, que ens 
obrirà un futur de més llibertat i de millores socials, polítiques, econòmiques i 
lingüístiques. 
Ja diuen que copiar es més perillós que crear. Nosaltres creiem que el dret a decidir 
es fonamental pel reconeixement que implica la capacitat de decisió del nostre 
poble però no sabíem que exercir aquest dret ja ens dona, automàticament, un 
futur de més llibertat, de millores socials, polítiques, econòmiques i lingüístiques. A 
no ser que pressuposin que el referèndum que implica el dret a decidir es farà i 
guanyarà inequívocament. 
Fem aquesta reflexió no pas perquè la moció quedi modificada o alterada. Entenem 
que l’essència de la moció és manté. Només els volem invitar a posar ordre 
conceptual i intel·lectual sobre el correcte significat d’algunes paraules. 
Pel que fa en l’apartat dels acords, el contingut és, fil per randa, el mateix que els 
presentats per Esquerra l’any passat. Amb una única diferencia. El punt segon és el 
mateix punt 4rt però elimina el paràgraf: S'intentarà que l'ajuda econòmica millori 
en funció de les possibilitats econòmiques de l'Ajuntament. Si consideren que no 
volen incloure aquest petit, i poc comprometedor text, els hi demanem que 
l’apliquin, sinó per convenciment almenys com a compromís adquirit en l’anterior 
moció 
A continuació intervé la regidora Sra. Elisenda Alamany,  Decidim Castellar, per 
dir que el dubte que sens presenta és si la moció ha arribat directament de la CAL, 
entenem que ha vingut tal i com ha estat presentada o hi ha hagut una posterior 



modificació per part de l’equip de govern que desconeixem, donada la intervenció 
del regidor d’ERC. 
En torn de replica el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, diu que la 
moció tal qual s’ha entrat es va pactar amb la CAL de Castellar, amb aquesta 
modificació de l’atès, i en aquest cas els acords son exactament els mateixos de la 
moció que ens van entrar, així doncs no hi ha hagut cap modificació dels acords i 
per tant el nostre compromís és seguir col·laborant econòmicament amb la CAL  i 
amb tota la infraestructura que sigui necessària. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
 
13.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
No n’hi ha 
 
14.- PRECS I PREGUNTES 
Pregunta que formula Decidim Castellar, la regidora Sra. Bet Tena. 
Atès que any es va decidir que un dels concerts de Festa Major, el que mou més 
volum de gent, no seria gratuït i accessible per tothom.  
Decidim Castellar pregunta: Quin ha estat el balanç de despeses i ingressos, 
(compte de resultats o pèrdues i guanys, amb detall de la despesa en 
infraestructura, la despesa en l’adequació de l’espai, la despesa en material tècnic, 
les despeses de personal, etc) que s’ha generat de la contractació del grup “Manel”, 
per l’actuació del passat dia 10 de setembre de 2016. 
En quina partida pressupostària estava reflectida aquesta despesa.?  
Quins son els motius que han mogut a l’equip de govern a no fer gratuït aquest 
esdeveniment, igual que els altres anys.? 
Quina és la valoració que en fa l’equip de govern d’aquest acte?. S’han complert les 
expectatives de la venda d’entrades?. Es preveu seguir la mateixa fórmula els anys 
vinents?.      
Respon el regidor  Sr Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC,  

1. Balanç despeses i ingressos 
DESPESES 
Catxè     25.000,00 € grup 
So i llum     4.136,00 € lloguer i personal 
Sofesa    12.980,00 € infraestructura (escenari, coberta, 
tanca antipànic)  
Plataforma ticketing   1.223,00 € comissió 
  
INGRESSOS 
Taquillatge   16.839,88 € taquillatge 
patrocini servei bar             1.249,00 € patrocini bar 
2- La partida pressupostaria en estava reflectida aquesta despesa era la  D7 3380 
22 609 
3- Sobre quins han estat els motius, per una banda el grup Manel no actua de 
manera gratuïta en espais oberts i per tant, si es volia contractar al grup Manel 
havia de ser en un recinte tancat de pagament i per l’altra, òbviament, hi havia la 
necessita de cofinançar el cost global de l’actuació i de tota la infraestructura 
necessària. 
4.- Com es valora?, de manera positiva. 
6.- S’han complert les expectatives de la venda d’entrades?. Si, 
7.-  Es preveu seguir la mateixa fórmula els anys vinents?.  Depèn del cost de 
l’espectacle que es decideixi contractar i les disponibilitats pressupostàries del 
pressupost de l’any vinent. 
En torn de replica la regidora Sra. Bet Tena,  Decidim Castellar, diu que es 
sorprenen que la valoració sigui positiva perquè, així ràpidament no sabíem els 
números: 25 i 13 son 38, i 4 42, i mil més 43, davant de 17.000 €, hi ha una 
pèrdua que no ho ha especificat el regidor Canalis.  



En aquest concert hi heu posat tots els recursos necessaris i possibles perquè 
funcioni. Un acte, recordem, no obert i per tant on no hi podia accedir tothom.  
El Sr. Alcalde,  pren la paraula per dir-li a la regidora Tena que té possibilitat de 
repreguntar alguna qüestió que no hagi quedat esclarida, per tan demanem que 
formuli la pregunta. 
Contesta la regidora de Decidim Castellar Sra. Bet Tena, dient que vol exercir el 
dret a replica del que m’ha explicat el regidor.   
El Sr. Secretari  intervé per dir que caldria formular la pregunta. 
La regidora de Decidim Castellar Sra. Tena, manifesta que ja acabo amb 
interrogant, no hi ha problema.   
Continua la regidora Sra. Bet Tena,  Decidim Castellar:  
Les entitats que fa anys que demanen material i suport econòmic, logístic i de 
personal, s’han trobat amb falta de tanques, de cadires, taules bufades, equips de 
so amb una potència insuficient, falta de lavabos, escenaris petits no coberts i vells, 
etc. 
Aquestes persones que formen les entitats i que en paraules de L’alcalde Ignasi 
Giménez organitzen el volum més gran d’activitats per festa major, s’han trobat 
que a l’acte principal, el plat fort organitzat des de l’ajuntament, l’ajuntament de 
tots, havien de pagar per poder-hi anar.? 
Cal potser que fem èmfasi en que aquestes entitats que organitzen el 80% de les 
activitats que es fan per festa major (i que treballen durant tot l’any per fer de 
Castellar un poble actiu cultural i socialment) ho fan de manera voluntària i amb 
activitats gratuïtes.? I ho fan així perquè tenen la voluntat de que la festa major 
sigui una festa per tothom, una festa popular que esdevingui un punt de trobada i 
de convivència  de tot el poble. ? 
El Sr. Secretari  intervé per dir que les preguntes es formulen en temps suficient 
perquè es puguin preparar, poden ser respostes o be posposar la seva resposta   
El Sr. Alcalde diu que posposen la resposta i que continuïn amb la següent 
pregunta que la formula el regidor Sr. Jordi Uya.  Decidim Castellar.  
Atès  que ens hem assabentat d’una carta del Síndic de Greuges dirigida al Sr. 
Ignasi Giménez com a Alcalde de Castellar del Vallès, en relació als problemes amb 
el centre Sige Sport Castellar, recomanant-li una sèrie d’accions de cara a la gestió 
d’aquesta empresa en quan a les instal·lacions i tractament arbitrari amb alguns 
usuaris. 
Decidim Castellar, pregunta: 
Quines diligències s’han fet al respecte? 
Quina ha estat la resposta que Sige Sport Castellar ha donat a l’Ajuntament? 
En cas de no haver rebut per part de Sige Sport Castellar quin serà el proper pas 
que es farà des de l’equip de govern. 
Respon el regidor  Sr Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC:  

1- En data 15 de juliol de 2016 es requerir a SIGE perquè , recollint el parer 
del Síndic, trametés a la Sra. Margarita Gracia un escrit excusant-se pel 
contingut de la comunicació lliurada l’1 de març passat, deixant-la sense 
efecte i oferint-li la possibilitat de tornar-se a donar d’alta.  
Així mateix, se’ls hi va indicar el procediment correcte per tal de tornar a 
iniciar el procés sancionador contra aquesta usuària, si així ho creien oportú. 

2- La resposta ha estat positiva 
3- A l’haver rebut resposta per part del concessionari, no procedeix 

respondre aquesta pregunta. 
 
Suggeriment que formula per Decidim Castellar, la regidora Sra. Bet Tena,  i diu, 
hem llegit sorpresos la notícia a l’Actual de la preocupació de l’Alcalde, i president 
del consell comarcal, Ignasi Giménez, per l’ocupació d’habitatges. I també ens hem 
preocupat, però no en el mateix sentit. 
Creiem que tant la notícia com el titular fomenten la criminalització d’una opció que 
massa sovint és la única possible, i que en d’altres és un acte legítim de crítica 
davant el que és una vulneració d’un dret fonamental com és el dret a l’habitatge, 



per part, en la gran majoria dels casos, de grans tenidors, o bancs; tots ells 
especuladors que no només arrosseguen a gent a buscar en l’ocupació la única 
sortida, sinó que afecten a tota la ciutadania fent pujar els preus de lloguers, o de 
compra de cases i pisos. 
Entenem que hi pot haver preocupació per aquesta pràctica, però ens preocupa 
més l’origen de la mateixa; la pobresa (i el capitalisme), i fomentar el civisme i el 
respecte entre totes les persones que viuen als nostres pobles i ciutats, sigui quina 
sigui la sortida presa per poder-se garantir el dret a un sostre.  
És per això que no entenem la notícia, i sobretot l’enfocament que es dóna al tema 
per part de l’alcalde, que criminalitza la pràctica i policialitza la solució, fent única i 
exclusiva al·lusió a problemes, i traslladant la seva preocupació al Conseller 
d’interior, i per tant el cap visible de mossos d’Esquadra, policialitzant una 
problemàtica que de fons guarda un drama social. 
Per tant suggerim que els temes relacionats amb l’ocupació d’espais no es tractin 
sota aquest prisma, que no es fomenti la criminalització d’aquesta pràctica, així 
com suggerim també que per a treballar aquests casos es centrin els esforços i les 
preocupacions en el camp social, més que no pas en el policial, a qui més sovint 
hem vist actuant buidant pisos de persones, o espais ocupats per la PAH, en nom 
dels bancs, que no pas defensant els drets humans. 
Intervé el Sr. Alcalde,  tot dient que aquesta no és una preocupació que sigui 
únicament de l’Alcalde de Castellar i del president del consell comarcal, fet-li 
avinent que és un tema que es va tractar en l’últim consell d’Alcaldes on estan 
representats tots els partits polítics i aquesta és una reflexió conjunta i un acord al 
qual va arribar el consell d’Alcaldes del consell comarcal, amb Alcaldes com el de 
Sabadell, Ripollet, Cerdanyola, i tant altres alcaldes que van estar d’acord en 
acordar poder trametre aquesta situació que s’està patint  en molts municipis, viles 
i ciutats, respecte a les ocupacions, i el que vaig fer avinent quan va venir el 
conseller, com a màxima autoritat en relació a temes de seguretat, li vaig fer 
avinent que l consell d’alcaldes havia  acordat una resolució en relació amb això, 
que també li faré arribar a vostè, senyora regidora perquè la tingui present. 
 
A continuació per ERC el Sr. Ferran Rebollo, intervé i diu que les preguntes son 
referents algunes mocions que s’han presentat en diferents moments i de les que 
en principi no en tenim noticia de quina situació es troben: 
El mes de novembre de 2015, a través d’una moció que va presentar el grup d’ERC 
respecte al centre d’acollida d’animals i que va ser aprovada per unanimitat i en els 
diferents acords que hi ha no sabem si actualment s’ha fet alguna cosa: 
En els acords es demanava: 
“PRIMER.- Creació d’un grup de treball amb l’objectiu d’estudiar la viabilitat d’un 
Centre d’acollida d’Animals a Castellar. 

a. Aquest grup de treball estarà format pels grups municipals i les 
entitats animalistes actives a Castellar. 

b. Aquest grup es formalitzarà a principis de desembre i tindrà una 
primera reunió abans d’acabar l’any. 

c. Aquest grup haurà de presentar unes conclusions com a molt tard 
6 mesos després de constituir-se. 

d. Entre les funcions que tindria aquest Centre hi hauria el de 
recollida, manteniment, reparació, esterilització, alimentació, control 
sanitari i adopció dels animals en acollida. 

SEGON.- Facilitar que el cos de policia local disposi d’agents especialitzats en 
atenció, gestió i coneixement en el tractament animal, per tal de poder realitzar la 
seva tasca en plenes garanties. 
TERCER.- Promoure campanyes de sensibilització i informació sobre els drets i els 
deures dels propietaris dels animals de companyia. 
QUART.- Involucrar els mitjans de comunicació municipals en les campanyes 
d’adopció que es duguin a terme per tal de afavorir els processos d’adopció 
respecte la compra d’animals. 



CINQUÈ.- Estudiar la viabilitat econòmica d’assumir part del cost de les adopcions 
d’animals per part de l’Ajuntament. 
SISÈ.- Millorar la gestió dels animals abandonats, investigant el seu origen i, si 
s’escau, endurint les sancions als infractors reincidents. 
SETÈ.- Sol·licitar a la regidoria pertinent un informe detallat sobre el destí dels 
gossos que l’Ajuntament manifesta haver recollit i acollit durant els darrers anys. 
VUITÈ.- Intensificar el control de xipat i registre dels animals” 
La pregunta seria quines son les accions realitzades i en quines dates, en els acords 
aprovats en el Ple de Novembre en referència a la Moció Centre d’Acollida d’Animals 
?? Quina data es preveu posar-ho en marxa ?? 
Contesta el regidor senyor Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, i pel que 
respecte al primer punt diu que en data 22 de desembre de 2015,  a dos quarts de  
6 de la tarda, es va realitzar una reunió al Palau Tolrà, sobre aquest tema. Les 
conclusions d’aquesta reunió, en la qual hi eren presents tots els grups municipals, 
l’entitat Animalista ADA i tècnics municipals, va ser que no tenia sentit crear un 
grup de treball per crear un centre d’acollida d’animals a Castellar, tenint en 
compte que el servei el teníem perfectament cobert amb el contracte actualment 
vigent amb Caldes Animal.  
Estem segurs que si fan memòria ho recordaran. 
Respecte al segon punt dir que, durant els darrers mesos diversos membres de la 
policia municipal han realitzat cursos de formació específica en aquesta matèria. 
Pel que fa al tercer i quart punt, s’han realitzat campanyes periòdiques a través 
dels mitjans de comunicació locals de foment de les adopcions 
El cinquè, depenent de la disponibilitat pressupostaria, de cara el 2017, està previst 
poder realitzar alguna acció al respecte. 
Sobre el sisè, la nova ordenança de tinença d’animals aprovada el passat juny, ja 
preveu un enduriment de les sancions als infractors reincidents. 
7- L’informe està en elaboració. 
I finalment el vuitè dir que ja s’han intensificat aquests controls  
 
Continua el regidor Sr. Ferran Rebollo, ERC, i diu que fa  referència també a una 
moció presentada el mes de març de 2016,  per ERC, i era No Puc esperar?? 
Dirigida a persones amb malalties digestives, i passa a llegir els acords:    
“PRIMER.- Manifestar l’adhesió de l’Ajuntament de Castellar a la iniciativa NO 
PUC ESPERAR!. 
 
SEGON.- Incorporar de manera visible la targeta NO PUC ESPERAR en tots els 
establiments i locals de l’Ajuntament. 
TERCER.- Compromís de l’Ajuntament en fer la feina d’intermediació per 
aconseguir que el major nombre d’establiments i comerços de Castellar s’adhereixin 
a la campanya. 
QUART.- Gestionar, informar i promoure que un grup de voluntaris es constitueixin 
com a grup estable de l’ACCU a Castellar i impulsin la campanya NO PUC ESPERAR! 
a la Vila. 
CINQUÈ.- Establir els contactes amb l’Hospital de referencia per tal d’obtenir la 
col·laboració i l’assessorament necessaris. 
SISÈ.- Informar a les empreses que tenen concessionats serveis de l’Ajuntament 
de la necessitat que participin d’aquesta campanya. 
SETÈ.- Notificar el present acord a la ACCU Catalunya, a l’Hospital Universitari 
Doctor Josep Trueta de Girona, al CAP de Castellar del Vallès i a l’Hospital Taulí.” 
I pregunten: 
Quines son les accions realitzades i en quines dates, pel que fa als acords aprovats 
en el Ple de Març en referència a la Moció No puc esperar ?? Quina data es preveu 
posar-ho en marxa ?? 
Contesta el regidor senyor Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, i diu: que les 
accions realitzades abans del període estival de 2016, per una banda es va fer 
arribar a l’ACCU Catalunya, la voluntat del nostre municipi d’adherir-se al projecte 



“No Puc Esperar?,  pensat que totes aquelles persones que per un problema mèdic 
no contagiós necessites utilitzar urgentment un lavabo. Es va posar en contacte 
amb la directora del Cap de Castellar per tal de coordinar les activitats d’aquest 
projecte  dins la proposta Salut comunitària que es porta a terme en la Vila, així 
mateix des de la direcció del Cap es va contactar amb el servei del digestiologia del  
Parc Tauli, per tal de coordinar-se amb tot el que fa referència a aquesta 
campanya. 
En data 20 de setembre es rep resposta de l’ACCU confirmant que ja estem 
adherits, així mateix ens comuniquen que en acord que els van transmetre, ja 
forment part formalment de la xarxa però per ratificar-ho es necessari una cord de 
la Junta de Govern Local demanant l’adhesió, per tant a part d’aquí el que farem es 
per una banda aprovar l’acord i notificar-ho a l’ACCU, concretar la llista 
d’equipaments municipals que participaran en aquesta proposa de manera activa, 
enviar el llistat de totes les instal·lacions que participaran en aquest projecte amb 
les seves adreces, portar a terme  la difusió pels mitjans de comunicació  locals de 
l’adhesió del projecte i el significat del mateix fent la creació d’un grup de voluntaris 
que impulsin la campanya No Puc esperar Castellar del Vallès, la col·locació en un 
lloc ben visible de cada instal·lació de l’adhesió al projecte, i un cop es posi en 
marxa tota la campanya es difondrà a través de tots els comerços  de la Vila per tal 
de aconseguir la seva participació. 
 
Torna a intervenir el regidor  d’ERC Sr. Ferran Rebollo i  esmenta que la pregunta 
fa referència a una moció presentada el mes d’abril  sobre els Menjadors escolars 
ecològics de proximitat , i els seus acord deien: 
“PRIMER.- Oferir assessorament i acompanyament a les escoles públiques i a les 
escoles sostingudes amb fons públics de la vila, que desitgin canviar o millorar la 
gestió del seu menjador escolar per tal que s’iniciïn i desenvolupin aquesta 
transformació als seus centres. 
SEGON.- Fomentar que, en la mesura que les direccions i les AMPES dels centres 
escolars ho vegin necessari, es busquin espais per compartir, per tal que aquestes 
donin a conèixer les experiències que estant portant a terme, en els seus centres, 
enriquint-se mútuament i aprenent de les experiències dels altres. 
TERCER.- Promoure programes transversals amb salut i medi ambient per 
fomentar els valors del consum responsable, l’alimentació saludable i la promoció 
dels aliments de temporada i de proximitat. 
 
QUART.- Continuar assessorant a les AMPES i a les direccions dels centres 
interessats (tant les escoles públiques com les escoles sostingudes amb fons 
públics), en l’aplicació de programes i normatives que existeixen per evitar el 
malbaratament d’aliments i el consum responsable, per tal que de retruc, se’n 
puguin beneficiar les entitats solidàries que hi ha a Castellar 
CINQUÈ.- Informar als gestors dels menjadors escolars dels productors locals i, 
alhora, assessorar als productors locals interessats a fer aquesta transició. 
SISÈ.- Informar d’aquests acords a la Federació d’Ampes de Castellar, a les 
Ampes de les escoles bressol, i a les direccions tant de les escoles bressol com les 
de primària del poble (escoles públiques i a les escoles sostingudes amb fons 
públics). 
Quines son les accions realitzades i en quines dates, pel que fa als acords aprovats 
en el Ple d’Abril en referència a la Moció Menjadors escolars ecològics de proximitat 
?? Quina data es preveu posar-ho en marxa ?? 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar- PSC, diu que el dia 4 de 
maig és va informar als centres de infantil-primaria, secundaria,escoles bressols a 
les AMPAS de la moció presentada. 
També els mes de maig es va parlar amb Campos Estela que és l’empresa que més 
menjadors gestiona a Castellar ens varem emplaçar per parlar del tema durant el 
primer trimestre. 
Al proper Consell Escolar tornarem a informar. 



Es continua amb el programa Recuperem amb Col·laboració amb el Consell 
Comarcal  i estem treballant perquè tots els centres si puguin incorporar. 
Activitats sobre alimentacions, aliments, productes alimentaris, horts, habist 
saludables...a la guia didàctica per l’alumnat dels centres. 
També des de el Mirador s’ha fet alguna formació sobre alimentació saludable i 
n’estem programant per aquest curs  
Com veuen ens hi varem posar des de el minut zero, però totes les coses tenen un 
procés.  
A continuació el regidor Sr. Rafa Homet,  per ERC, pregunta: 
A l’informe la segregació escolar a Catalunya (I): La gestió del procés d’admissió 
d’alumnat  del juliol de 2016 fet pel Síndic de Greuges de Catalunya, Castellar del 
Vallès té el dubtós honor d’ocupar el lloc 33 a la llista dels municipis amb més 
segregació escolar a primària. Sobta, a més, tenint en compte que Castellar té un 
índex de població estrangera matriculada a infantil i primària del 2’6, el més baix 
amb diferència de tota la llista. 
El mateix informe indica que Castellar ocupa el lloc 14è dels municipis on més s’ha 
incrementat la segregació escolar des del 2006. 
El Síndic fa un seguit de recomanacions a la Generalitat, que hi té una 
responsabilitat principal, però també en fa als ajuntaments, davant l’evidència que 
la política educativa feta a cada municipi és determinant a l’hora d’augmentar o 
reduir els índexs de segregació escolar. 
Davant això, quines accions pensa emprendre la regidoria d’educació per a lluitar 
contra la segregació escolar al nostre municipi? 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar- PSC, diu que quan parlem 
de segregació escolar estem parlant de desequilibris en la composició social dels 
centres d’una elevada concentració d’alumnat socialment desfavorit. 
Vetllar perquè aquesta segregació escolar no es produeixi i perquè les zones 
d’escolarització tinguin una composició social similar entre elles i equivalent a 
l’entorn on s’ubiquin és una de les feines que ha estat desenvolupant la comissió de 
garanties admissió d’alumnes de Castellar i més ara que a primària tenim només 
una zona on hi ha tots el centres educatius. 
L’informe presentat  pel síndic, molt interessant, té un problema que ell mateix 
reconeix, la manca de dades estadístiques desagregades sobre el nivell d’estudis o 
estatus socioeconòmic dels progenitors,les dades es treuen del departament 
d’ensenyament i només es compten els alumnes amb Necessitats Educatives 
Especifiques i els infants amb nacionalitat estrangera, per tant l’informe pot ser que 
no s’ajusti del tot a la realitat. Malgrat tot és interessant perquè aporta punts per a 
la reflexió i valoració del que ja s’està fent. 
Els ajuntaments no tenim competències en el desplegament de politiques en el 
procés d’admissió d’alumnes. Castellar tampoc és OME. (La OME o Oficina Municipal 
d'Escolarització és l'organisme que s'ocupa de gestionar la escolarització de 
l'alumnat de la població per les etapes de Primària i Secundària a tots els centres 
educatius públics i concertats de la ciutat.) 
Si observem les escoles de Castellar, parlem d’alguna escola en concret  que la 
puguem considerar  guetitzada, o d’alta complexitat educativa,on tinguem una 
concentració alta d’alumnat amb dificultats socials? Tenim la certesa de que no.  
La comissió de garanties aquí a Castellar té un pes important alhora de distribuir 
l’alumnat de matricula viva i també alhora de fer demandes d’ampliacions de ratio. 
Les consideracions que fa el síndic, són les que té en presents la comissió ja que hi 
participen totes les direccions, l’EAP una representació dels pares, inspecció i 
l’ajuntament... però no podem oblidar que es regeix per la normativa que elabora el 
departament i s’han d’aplicar els procediments legals.  
Intervé el regidor  Sr. Rafa Homet, ERC, per dir que entenem que no hi ha un 
document com estan elaborant molt municipis per posar fil a l’agulla sinó  que 
replanteja que el Síndic de Greuges es torni a mirar les dades de l‘estudi. 



El regidor Sr. Aleix Canais,  Som de Castellar-PSC, diu que son unes dades que es 
bases no en números absoluts sinó en percentatges i per tant de 0 a 1 és un cent 
per 100 dels casos. 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts de nou del vespre, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


